
Protokół  z X Sesji Rady Gminy  Brzozie z dnia   30 września   2019r.

X  Sęsja Rady  Gminy  Brzozie  odbyła  się   w dniu  30  września   2019r.  w  sali posiedzeń  urzędu
gminy.  Początek   obrad o godz.11:01   zakończenie o godz.12:20.  W   miejscu    widocznym   dla
osób   wchodzących na   salę   obrad   została umieszczona   infomacja   o przetwarzaniu   danych
osobowych  na sesji  rady gminy oraz  infomacja o transmisji obrad  sesj.i.
Na stan  radnych   15  obecnych  było 15 radnych
W  sesji  poza radą  udział wzięli :
1. Wójt Gminy Brzozie -Pani Danuta Kędziorska- Cieszyńska ,
2. Skarbnik Gminy  Brzozie -Pani  Ewa Piotrowicz,
3. Softysi według listy obecności,
4.Mieszkańcy Gminy Brzozie według listy obecności ,
5. Radni Rady Powiatu Brodnickiego według listy obecności.
Otwarcia  X  Sesji  Rady  Gminy  Brzozie  dokonała  Przewodnicząca Rady  Gminy  Brzozie  witając
wszystkich  obecnych na sesji  oraz wszystkich,  którzy obrady oglądają na żywo.  Porządek obrad
radni oraz softysi otrzymali w materiałach na sesję.  Nie  zgłoszono  uwag i w głosowaniu jawnym
radni   przyjęli  porządek  obrad  w  następującym  brzmieniu/   imienny  wykaz     głosowania     w
załączeniu do protokołu/.
l.Otwarcie sesji  oraz stwierdzenie  quorum.
2.Przyj ęcie porządku obrad.
3.Przyjęcie protokołu z  IX Sesji Rady Gminy  Brzozie z dnia  Os sierpnia 2019r.
4.Zgłaszanie wniosków przez radnych.
5.Podjęcie   uchwały w sprawie    dopuszczenia  zapłaty podatków   i opłat lokalnych stanowiących
dochody 'budżetu  Gminy Brzozie   instrumentem płatniczym.
6.Podjęcie uchwały w sprawie    zmiany    uchwały  Nr 111/9/2018 Rady Gminy Brzozie   z dnia  20
grudnia 2018r.  w sprawie  uchwalenia WPF Gminy Brzozie na lata 2019-2026.
7.Podjęcie uchwały w sprawie    zmiany uchwały Nr 111/10/2018   Rady Gminy Brzozie   z dnia 20
grudnia 2018r. w sprawie   uchwalenia  budżetu Gminy Brzozie na 2019r.
8.Podjęcie uchwały  w sprawie   stwierdzenia  zakończenia  działalności  Gimnazjum  w Brzoziu.
9. Podjęcie uchwały  w sprawie    zmiany  uchwały  Nr XXI/104/2009 Rady Gminy Brzozie  z dnia
23 marca 2009 r.  w sprawie  regulaminu wynagradzania nauczycieli.
10.Podjęcie  uchwały w sprawie   określenia   wysokości   stawek   podatku   od nieruchomości     na
2020 rok.
11.Przedstawienie przez Zespół  opiniujący infomacji o zgłoszonych  kandydatach  z terenu Gminy
Brzozie  na ławników  do Sądu  Rejonowego w Brodnicy na lata  2020-2023.
12.Podjęcie uchwały w sprawie   wyboru   ławników   do  Sądu Rejonowego  w Brodnicy   na  lata
2020-2023  .
13. Wólne wnioski i zapytania  radnych.
14.Wolne wnioski i zapytania  softysów  i mieszkańców.
15.Zakończenie  obrad  X Sesji Rady Gminy Brzozie.
Ad.pkt. 3
Protokół z IX Sesji Rady Gminy  Brzozie z dnia Os siepnia 2019r. w fomie  papierowej radni oraz
sołtysi  otrzymali  w  materiałach  na  sesję.  Nie  zgłoszono  uwag  i  w  głosowaniu   jawnym    radni
przyjęli   protokół (imienny wykaz  głosowania  w załączeniu do protokołu).
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Ad. pkt 4
Wolne wnioski i zapytania radnych  - nie zgłoszono
Ad. pkt 5
Projekt  uchwały   w  sprawie   dopuszczenia   zapłaty   podatków  i  opłat  lokalnych   stanowiących
dochody  gminy Brzozie    instrumentem   płatniczym    radni    otrzymali  na wspólnym  posiedzeniu
komisji rady gminy   w dniu   27 września 2019r., który został omówiony   przez    Panią   Śkarbnik
Gminy. Projekt uchwały został odczytany na sesji.  Głos  zabrali ;
Wójt -  wpłynęło  wiele wniosków od mieszkańców   aby  była możliwość płacenia   kartą w kasie
myślę, że  będzie  to   ułatwienie  płatności. Były konsultacje z  bankiem  wynegocjowaliśmy  dobrą
umowę  zachęcam radę gminy do  podjęcia   uchwały. Nie zgłoszono  zapytań. Radni w głosówaniu
jawnym podjęli uchwałę( imienny wykaz głosowania w załączeniu do  protokołu).
Ad. pkt 6
Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 111/9/2018 Rady Gminy Brzozie z dnia 20 grudnia
2018r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brzozie na lata  2019-2026
radni  otrzymali na wspólnym   posiedzeniu komisji rady gminy   w dniu 27 września 2019r., który
został     omówiony   przez Panią Skarbnik Gminy  .Projekt uchwały został odczytany na sesji. Nie
zgłoszono zapytań. Radni w głosowaniu  jawnym  podjęli uchwałę( imiemy wykaz  głosowania  w
załączeniu do   protokołu).
Ad. pkt 7
Projekt   uchwały w  sprawie   zmiany uchwały Nr 111/10/2018   Rady  Gminy Brzozie   w  sprawie
uchwalenia budżetu gminy Brzozie  na 2019 r. radni otrzymali  na  wspólnym posiedzeniu komisji
rady gminy w dniu 27 września 2019r.  , który  został omówiony  przez  Panią  Skarbnik Gminy.
Projekt uchwały    został odczytany na sesji.   Nie zgłoszono uwag i zapytań. Radni w głosowaniu
jawnym   podjęli uchwałę( imienny wykaz  głosowania   w załączeniu do protokołu).
Ad. pkt s
Projekt uchwały w sprawie  stwierdzenia   zakończenia  działalności  Gimnazjum  w Brzoziu   radni
otrzymali  w  materiałach  na  sesję.  Na  wspólnym  posiedzeniu  komisji  rady  gminy    w  dniu  27
września 2019r.  powyższy   projekt został  przedstawiony  i omówiony przez Panią Wójt Gminy.
Projekt uchwały został  odczytany w całości na sesji przez   Panią  Justynę Nizgorską.
Radni  w  głosowaniu  jawnym  podjęli  uchwałę(  imienny  wykaz  głosowania  w  załączeniu     do
protokołu).
Głos zabrała;
Wójt-  chciałabym  odnieść się do   artykułu , który ukazał się   w brodnickiej prasie , na temat  tego
budynku ,żejest  pusty i jest  niewykorzystany.  Do miesiąca czerwca  br. były zajęcia.  Od samego
początku   zajęliśmy sięjednaczęść  będzie   adoptowana  na " Senior+  "   i "Maluch + "    trwają
prace  adaptacyjne    tych pomieszczeń  aby  dostosować pomieszczenia  do  przepisów  prawa( dla
osób niepełnosprawnych inne wymagania  podjazdy, żłobek  +  też   inne wymagania)  Nie prawdą
jest ,że nic się nie dzieje .Pozyskaliśmy   na to środki  z Ministerstwa Rodziny i  Polityki Społecznej
parter będzie  zagospodarowany i użytkowany od  miesiąca stycznia , lutego  2020 roku.
Pozostała  część  są   pomysły nie  da się   wszystkiego  zrobić  od  razu  budżet   mamy  ograniczony
myślę, że  inne gminy mogą nam pozazdrościć, że w tak szybkim tempie zostaje ogromny  budynek
zagospodarowany. Będzie dyskusja z radą gminy  na co przeznaczyć pozostałą część budynku    jest
wiele pomysłów i cały  czas spływają. Do Pana  redaktora   aby mieszkańców powiatu brodnickiego
a w  szczególności    miesżkańców    gminy   Brzozie     nie   wprowadzać  w  błąd      i  na przyszłość
przekazywać    rzetelne  infomacje.  Proszę    zapoznać     się    z    stanem  faktycznym     a  później
opisywać  jak   jest rzeczywiście .
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Radny Malinowski Andrzej -   jaka to gazeta  ?
Radna   Wiśniewska   lwona   i   radna   Florkiewicz   Maria,   radny   Wardowski   Bartłomiej-   portal
brodnicki .
Ad. pkt 9
Projekt  uchwały w  sprawie   zmiany uchwały Nr XXI/104/2009  Rady  Gminy Brzozie  z  dnia 23
marca 2009r.  w sprawie  regulaminu wynagradzania nauczycieli   radni otrzymali w materiałach na
sesję.  Na  wspólnym  posiedzeniu  komisji  rady  gminy  w  dniu  27  września  2019r.  Pani   Wójt
przedstawiła   powyższy  projekt uchwały.
Projekt uchwały   został  w całości odczytany na sesji rady    przez panią  Justynę  Nizgorską.
W dyskusji głos zabrali:
Radny Czepek Przemysław - głosy  nauczycieli, że jest to niesprawiedliwe opiekunowie  oddziałów
przedszkolnych  mają więcej  pracy  z dziećmi  -wychowawcy     otrzymają  300 zł   a opiekunowie
tylko 3%   jest to   kwota  dużo mniejsza niż 300 zł.
Radny piotrowicz Tomasz -poparł      wypowiedź  radnego   Czepek przemysława  .
Odp. udzieliła pani Justyna Nizgorska  -ustawodawca wyraźnie  rozdzielił   funkcję   wychowawcy
klasy     a nauczyciela opiekującego  się   oddziałem   przedszkolnym. Nie  można postawić   znaku
równości   mam     na ten temat ekspeftyzę   radcy   prawnego.  Rozporządzenie   Ministra Edukacji
Narodowej z dnia 22.08.2019r. wprowadziło  dodatkową fiinkcję dla  nauczycieli, którzy  otrzymali
możliwość    utrzymania 3 %  , a  kwota 300 zł  wynika  z  Karty Nauczyciela.
Radni  w  głosowaniu  jawnym  podjęli  uchwałę  (imienny  wykaz  głosowania  w  załączeniu  do
protokołu).
Ad. pkt 10
Projekt uchwały   w sprawie  określenia  wysokości   stawek podatku od nieruchomości na 2020 rok
radni  otrzymali w materiałach na sesję.   Na wspólnym  posiedzeniu komisji  rady gminy w dniu 27
września 2019r.       zostały   przedstawione       propozycje   poszczególnych       stawek   podatku  od
nieruchomości.
Projekt uchwały został  odczytany w całości  na sesji . Nie zgłoszono  zapytań. Radni w głosowaniu
jawnym     podjęli uchwałę ( imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu)  .
Ad.pkt   11
Na wspólnym posiedzeniu  komisji rady gminy  w dniu 27 września 2019r.    zostały przedstawione
informacje    o zgłoszonych   kandydatach   na ławników do sądu Rejonowego   w Brodnicy.
Radny Piotrowicz Tomasz - członek  zespołu  opiniującego   przedstawił  infomację o zgłoszonych
kandydatach   z terenu gminy Brzozie na ławników  do Sądu Rejonowego w Brodnicy na lata 2020-
2023. Informacja w załączeniu do protokołu.
Ad. pkt 12
Przed    podjęciem  uchwały  w  sprawie    wyboru  ławników  do  Sądu  Rejonowego    w  Brodnicy
zosta.ła powołana  Komisja Skrutacyjna , która  przeprowadziła  tajne głosowanie .
Na kandydatów  do Komisji Skrutacyjnej  zgłoszono :
- radnego Lendzionowego Edwarda , który   wyraził zgodę,
- radnego  Czepek Przemysława , który  wyraził  zgodę,
- radnego Kamińskiego  Karola , który wyraził zgodę.
Komisja  Skrutacyjna    przeprowadziła  tajne  głosowanie    i  sporządziła    protokół  ,który      został
odczytany  na sesji.
Projekt uchwały  została odczytany  na sesji. Radni w głosowaniu jawnym podjęli  uchwałę
(  imienny  wykaz  głosowania w załączeniu do protokołu).
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Głos  zabrała  Wójt  -    przekazała podsumowanie    o  zakończonych    spotkaniach      w  sołectwach
odnośnie fiinduszu  sołeckiego  na rok 2020. Z frekwencj.i  niejestem zadowolona.  Były informacje
na teh temat na tablicach ogłoszeń    na stronie intemetowej wykorzystujemy nowe media    i każdy
zainteresowany  mógł   przyjść.  Zachęcam  mieszkańców    do wzięcia    udziału   w  posiedzeniach
komisji czy   sesji jeżeli   jest  temat, który Was   interesuje  zapraszam do dyskusji  jestem zawsze
otwarta  i dostępna   nie odmawiam  nikomu kontaktu . Pani Przewodnicząca    również  pełni dyżur
i można  przyjść.
Pani Wójt  poinfomowała zebranych, że   na  następnym posiedzeniu komisji   oraz   sesji   zostaną
szczegółowo  zaprezentowane  wyniki audytu, który się zakończył . Będziemy brali  pod uwagę ' też
zalecenia kontroli  RIO, która  była  za mojego poprzednika   czy  zostały   wykonane zalece`nia  po
tej     kontroli.  Kończymy  badanie   tego  problemu i na kolejnej  komisji i sesji   zaprezentujemy to
wszystko.
Ad. pkt 13
Radny  Malinowski   Andrzej -nadrodze      do Janówka  na zakrętach   nadjeziorem   poprawić..
-w roku  ubiegłym  w miesiącu listopadzie   była  mowa  o  podłączeniu  wody  w Mąłym  Leźnie
od    strony   Lidzbarka   jak  to wygląda  było   wspomniane   na zebraniu wiejskim , że 300 tys. zł
będzie  przeznaczone  ?.
Odp. Wójt -jest   to droga powiatowa  mamy dwóch radnych powiatowych  te kompetencje  należą
do  zarządu    dróg powiatowych  a t)m  samym    do   powiatu  nie jest     to  w   zakresie    naszych
kompetencji  i obowiązków,
-były    prowadzone   rozmowy z    Lidzbarkiem   w zakresie    podłączenia  wody      czekamy   na
nowe     wyliczenia. Jestem   w   trakcie     rozmów     aby pozyskać   środki   jak nie z Regionalnego
Programu   Operacyjnego   to z imego   źródła   zobaczymy     co przyniesie      przyszłość.  Obecnie
stara  perspektywa    z Regionalnego programu operacyjnego    się kończy    i  pozyskanie środków
jest   bardzo  mało   realne czekamy na  nową  perspektywę   mamy  to zadanie wpisane do   planu ,
które  chcielibyśmy  zrealizować  i mamy to na uwadze.   W  nowej  perspektywie    dofinan.sowanie
z unii Europejskiej   będzie ograniczone   było    do 85%    będzie tylko 70 %    i to   we wszystkich
zadaniach  z RP0   nie będzie takiego dofinansowania.
Radny    Piotrowicz    Tomasz  -  program  rządowy  "czyste  powietrze"  z  doniesień  medialnych
wynikało, że wnioski można będzie składać w urzędach  gmin  jest dofinansowanie   na docieplenie
budynku, wymiany  piecy, stolarki okiennej   są  trudne  procedury ale  można    przejść,  przez to -
jest dofinansowanie   do 80 %
-  ustawienie kosza na śmieci  przy  wiacie przystankowej zlokalizowanej   przy  drodze powiatowej
Wielki Głęboczek -Brzozie ,  kto jest administratorem tej  drogi ?.
-  przy    drodze  gmimej,  która  prowadzi    ze  wsi  Wielki  Głeboczek    od     drogi    powiatowej
`'W.Głeboczek -Brzozie `' 15"do  Augustowo " ustawić  lustro  drzewa  ograniczają  widoczność ,

Odp.   Wójt  -   odnośnie  programu   "   czyste  powietrze"  jako   samorządy     mieliśmy  otrzymać
dofinansowanie    na  obsługę  tego   programu    nie      dostaniemy       środków     na   przeszkolenie
pracownika   - możemy   ze środków własnych , możemy   wnioski przyjmować    ale kto   poniesie

j°ad#e&!uar`gg°;[ćo;ąm9młneys#o:;`Srcźduh::eże[tł°rpe:|łpTsj#yjuużmzogtgzzająwFPó°Śb]ebT:rżemN;ec:ł;
odpowiedzialność  na  siebie.  Problem  był    omawiany  na    Konwencie    Wójtów    Województwa
Kujawsko-Pomorskiego, zajęliśmy stanowisko, które zostało przesłanego strony rządowej  -komisj i
samorządu   terytorialnego   jestem   za   tym   żeby       pomagać   ale   co   będzie       w   przypadku
nieprawidłowości   kto   poniesie odpowiedzialność   aby     samorząd i konkretny   pracownik      nie
ponosił odpowiedzialności czekamy na  stanowisku rządu .
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Raqny Bąkowski zbigniew-pracownicy   mają    sporo   pracy   przy   gimnazjum     i może trzeba
posilić się   fimami z zewnątrz   aby pracownicy  zajęli   się    pracami na terenie gminy   zbliża się
zima    -odnośnie dróg.
Wójt  -   przez   2  tygodnie   zrobimy to  co trzeba   ruszamy z   drogami     mamy   hamonogram
odnośnie odśnieżania dróg będą umowy podpisane    z zainteres.owanymi   rolnikami czy firmami   z
zewnątrz , ktoś  zostanie zatrudniony  pod kątem robót budowlanych gimnazjum . Było zamieszanie
z urlopami   ale   ureguluje się to wszystko  ijest  na dobrej drodze proszę  o trochę  cieipliwości.
Radna  Zielińska   Małgorzata -przejście  dlapieszych   w sugajnie?
-wycinkę krzewów na drodze powiatowej   Brzozie- Sugajno , Sugajno - Boleszyn   oraz  załatanie
dziur,
Radny   Kamiński   Marcin-   chodnik  w   Wielkim   Leźnie,   który  był  realizowany  w  tym   roku
zostało  kilka metrów   czy można dokończyć?.
Wójt -jest to droga powiatowa  mieliśmy podpisane   porozumienie    z powiatem    takjak było w
projekcie      zostało  wykonane    brakuje      kilka  metrów  planowane jest    przejście  dla  pieszych
będziemy  wnioskować  nawiosnę  do  powiatu    aby  we własnym  zakresie  zakupić  i  aby mogło
powstać  przejście dla pieszych    jesteśmy wtrakcie    rozmów,
- odnośnie   usunięcia krzewów mamy    zapisane w   hamonogramie   na terenie całej  gminy  jest
konieczne  wykonanie   wycinki .
-przejście dla pieszych  było pismo ze starostwa , które zostało przekazane pani  sołtys  i   pani jako
radnej   proponuje przekazać mieszkańcom aby znali    stanowisko    zarządu dróg  powiatowych w
tej sprawie.
Ad. pkt 14
Wolne wnioski i zapytania softysów  i  mieszkańców.

wystąpił w roli   mieszkańców   Sugajna   w sprawie      drogi   Sugajno -
na ze   strony Kurzętnika . Mieszkańcy    wyrażają swoje niezadowolenie

jest sporządzony wniosek  i lista  znajduje się    u pani radnej    było mówione , że jeżeli Kurzętnik
zrobi  drogę na swoim odcinku  takgmina     Brzozie   zrobi ten odcinek.
Odp. Wójt - na terenie gminy mamy około 200 km   dróg gruntowych. W miesiącu sierpniu br.  był
nabór  wniosków  z fimduszu dróg samorządowych . Dyskutowaliśmy     wspólnie z    radą  gminy ,
sołtysami,  które drogi  zgłosić. Jest regulamin, który nas obowiązuje   wybraliśmy  te drogi ,  które
mają  największe   szanse   aby otrzymać  środki.
Od wielu lat   jest    prowadzona  rozmowa odnośnie drogi powiatowej  z Brzozia  przez Augustowo
zadeklarowaliśmy,  że  30  %   środków   dołożymy jesteśmy na to  przygotowani.  Rozmawiałem   z
Wojewodą    ale   Wojewoda  nie ma  na to wpływu   od tegojest    rada gminy , wójt , społeczność
lokalna  .  Przez ostatnie  14-15  lat   był zrobiony  1  kawałek drogi   wokół bloków  .    W następnym
roku     będzie nabór    wniosków    z fiinduszu    dróg samorządowych     i będziemy oceniać , które
drogi    mają największe szanse. Rozumię   żal i rozgoryczenie mieszkańców   Sugajna    ale trzeba
ocenić    te   drogi, które    mają    największe szanse   na dofinansowanie. Jest regulamin    składamy
wniosek do Wojewody , który  wstępnie opiniuje   a następnie jest przekazany  do  premiera , który
podejmuje  decyzję.     Premier      również  ma  określoną  pulę  środków    z  których       może       też

::Zmeomżna::gć dnł:;n#:Ł.yT.:.  Uzyskanie   dofinansowania   ma wpływ   wieie  czynników         np.;
Wiem ,że gmina sąsiednia    wywiera naciski   na mieszkańcach Sugajna  takie infomacje do mnie
docierają    ale  my jesteśmy  samodzielni       i  nie  potrzebujemy    żadnych    nacisków    ze  strony
sąsiadów.  Jako samorząd   gminy    sami podejmiemy  decyzję.   Samorząd  gminy Kurzętnik  sam
podejmuje decyzję   wiedzą   co dla nichjest  najlepsze.
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P.m -1- -  .\+zyskałem informacje  od pracownika    gminy  Kurzętnik, że droga  w
kierunku Brzozia Lubawskiego  przez  gminę Kurzętnik  w roku przyszłym  nie będzie realizowana.
Softys  Sołectwa Wielki  Głęboczek -  podziękował radzie gminy i Pani Wójt    za zakup działki we
wsi Wielki Głęboczek.
Odp. Wójt -  umowa  została podpisana i można  planować   co tam   zrobić są wstępne plany.
Sołtys   Sołectwa wielkie   Leźno  -zgłosił wycięcie krzewów   na drodze       Wielkiego Leźna   do
Boleszyna  i  w kierunku Zembrza  i  Zalesia  . Należy krzewy usunąć  od strony  pola .
Sołtys Sołectwa Mały Głeboczek - usunąć   krzewy na drodze   z Małego Głęboczka do Augustowa

3y#:::::====±°PĘł:ei:*?XŻ;:ed:ądrftg?zĘJgajnadosuffljenkawchodĘnadmgę

Łż#af##owsri Edward -  na drodze  do  Kantyb w kierunku-jest  odłamana
potężna   gałąź i leży na polu  rolnika   trzebajak najszybciej usunąć.
Ad. pkt 15
Po wyczerpaniu porządku obrad  dziękując wszystkim za udział w  obradach  Przewodnicząca Rady
Gminy  zakończyła obrady X Sesji Rady Gminy  Brzozie.
Protokołowała :

K!..`_.      ,,  `: -.,.-
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